


Vážení rodiče, milí žáci a kolegové, 

     minulý týden jsem odposlechl rozhovor žáků 9. ročníku o probíhajících 

přípravách k slavnostnímu zakončení školního roku, které je právě pro ně 

důležitým životním mezníkem. Slavnostně se oblečou, třídní učitelé je ozdobí 

šerpou a po devíti společně strávených letech se rozejdou. 

      Nebudu zastírat, že mě z tohoto rozhovoru trošku zamrazilo, vždyť je to 

jako včera, když jsem na začátku školního roku psal úvodník do tohoto 

časopisu a k tomu ještě neproběhly ani přijímací zkoušky… 

       Ale i ty se kvapem blíží a necelé dva týdny, které ještě zbývají, přeci 

utečou jako voda, stejně jako uteklo těch sedm školních měsíců. Ať se nám 

to líbí nebo ne, skutečnost je taková, že je před námi poslední a nejnáročnější 

čtvrtletí, které bude zakončeno, stejně jako každý rok, řadou školních akcí, 

exkurzí a výletů. 

      Nyní mi dovolte krátké ohlédnutí za nejdůležitějšími akcemi uplynulých 

měsíců. V září se uskutečnil poznávací zájezd do Anglie a sportovně 

turistický kurz v Českých Budějovicích a v Nové Živohošti. V listopadu 

proběhlo tradiční Vánoční zastavení, kde si mnozí z Vás nakoupili výrobky 

našich žáků a vyposlechli vystoupení školních pěveckých sborečků. 

V prosinci školu navštívil svatý Mikuláš, který nezapomněl ani na naše starší 

spoluobčany v dobříšském domově důchodců, kterým spolu se zpěvem koled 

udělal upřímnou radost a milé rozptýlení. V lednu se konalo okresní kolo 

olympiády z českého jazyka, kde se velmi hezky umístila naše žákyně 

Kateřina Mikysková. Únor byl pro sedmáky a osmáky ve znamení lyžování 

a nutno podotknout, že sněhová nadílka byla letos bohatá. Šesťáci se vydali 

do útrob České televize na Kavčích horách a v březnu navštívili skanzen 

v Přerově nad Labem. Akcí proběhlo pochopitelně mnohem více a jejich 

podrobnější seznam včetně těch budoucích naleznete na internetové stránce 

https://www.2zsdobris.cz/akce-skoly/ . 

      Na závěr bychom Vám rádi popřáli klidné prožití zbytku školního roku.  

      Za redakční tým: Matyáš Zicha 

https://www.2zsdobris.cz/akce-skoly/


Letošní školní rok byl skutečně bohatý na lyžařské výcviky. Na naší škole se 

odehrály celkem tři. Jeden složený se sedmých ročníků, poté jeden složený ze 

čtvrtých a jako poslední byl mix sedmého, osmých a devátých ročníků. O tom 

prvním nám něco napsala Monika Razímová ze 7. B. 

 

Lyžařský výcvik                     

Konečně nastal ten den, na který se všichni 

těšili. Odjížděli jsme na lyžařský výcvik. Mnozí 

se také podle mého názoru těšili, že si odpočinou 

od školy, možná i učitelé. Sraz byl v půl deváté, 

ale odjezd až v devět, protože jsme museli 

naložit lyže a zavazadla. Poté jsme nasedli do 

autobusu a vyjeli jsme. Cesta trvala asi tři 

hodiny i s přestávkou na benzínce. Po příjezdu 

do Malé Úpy jsme udělali živý řetěz s lyžemi a 

se zavazadly. Následovalo rozdělení do pokojů, 

nikdo se nemohl dohodnout, kdo s kým bude. Ale nakonec se to vyřešilo. 

Ubytování nebyl žádný luxus, ale nikomu to moc nevadilo. Ještě toho dne se jedna 

skupinka vydala na procházku a druhá na běžky.  

Druhého dne se všechny sedmé třídy rozdělily do čtyř skupin podle dovedností 

na lyžích. Také podle toho jsme se rozdělili na různé sjezdovky. Každá skupina 

šla alespoň jednou na běžky. Hodně by mě zajímalo, jak na běžkách vypadali 

ostatní skupinky, protože naše skupinka pořád padala. Ale nic se nikomu nestalo, 

Závody ve sjezdu na lyžích. 



teda až na pár modřin. Každý den jsme šli 

lyžovat, někdy na sjezdovku u chaty a někdy 

jsme jeli skibusem na sjezdovku ke kostelíku.  

Na chatě byl také bar, kde jsme si mohli něco 

koupit, ale ceny byly hodně vysoké. Někdy, 

budu-li upřímná, jídlo co nám dávali během 

dne, nebylo vždy chutné. Svým způsobem se 

ten bar i hodil. Teď je čas říct jak vypadala 

večerka. Začínala kolem deváté hodiny, ale 

nikdo jí nebral moc vážně. Někteří na to však 

doplatili a museli několikrát vyběhnout 

sjezdovku. Další dny to bylo lepší, ale stejně 

byl slyšet z pokojů smích. O odpoledním klidu to 

vypadalo podobně, ale to co bylo nejhorší, byly ranní rozcvičky. Návštěva bazénu 

v Trutnově to však spravila, i když venku byla zima skoro stejná jako v bazénu. 

Mnozí se zahřáli 

skákáním do bazénu a 

někteří se vydali do 

dětského bazénku. 

Musím přiznat, že byl 

mnohem teplejší. Po 

pár hodinách jsme 

odjeli zpět k chatě. 

Dny rychle 

utíkaly a už byl předposlední den na sněhu. Dopoledne se pořádaly závody 

ve slalomu na lyžích a odpoledne jsme si mohli zkusit snowboard. Ti, co byli na 

lyžích, se jim mohli jenom smát, protože všichni tam padali a poté kulhali, nebo 

je bolelo zápěstí. Na konci dne se vyhlašovali ti nejlepší lyžaři a následovalo 

Závody ve sjezdu na lyžích. 

Lyžaři. 



balení zavazadel. A nastala poslední noc. Po probuzení si všichni uklidili pokoj a 

odnesli si zavazadla do společenské místnosti. Všichni byli skleslí, protože to byl 

den odjezdu. Udělali jsme živý řetěz s lyžemi a zavazadly zpět do autobusu a 

vyrazili jsme k domovu. Chata se pořád zmenšovala, až úplně zmizela v dálce. 

Tak a to byl bohužel konec krásného zážitku, na který doufám nikdy nezapomenu. 

   

       

   

      

 

 

 

 

                                                                                                                       

Z výletu na běžkách. 



Několik žáků ze šestých ročníků napsalo krátké příspěvky o 

svých nedávných exkurzích. 

Exkurze v České televizi 

14. února jsme se školou navštívili Českou televizi. Při příjezdu na místo se nás 

ujala místní průvodkyně. Rozdělili jsme se na dvě skupiny. Moje skupina 

navštívila několik studií. Nejvíce se mi líbila místnost, kde jsme si mohli zkusit 

moderovat. Holky zkoušely moderovat a kluci dělali kameramany. Mohli jsme si 

také vyzkoušet kostýmy z různých filmů. Po ukončení na nás čekal autobus, který 

nás odvezl domů. Celý výlet se nám všem líbil.  

                                                                                           Anežka Kopalová, 6. B 

Exkurze do České televize 

Naše třídy, 6. B a 6. C měly naplánovaný výlet do budovy České televize. Ráno 

jsme se sešli před školní jídelnou. Autobus pro nás přijel v osm hodin. Po 

nastoupení do autobusu panovala dobrá nálada, protože jsme se všichni těšili. 

Cesta trvala přibližně tři čtvrtě hodiny. Autobus nás vysadil hned před budovou 

České televize. 

 Vešli jsme tedy do vstupní haly, kde nás přivítala paní průvodkyně. Ta nám 

oznámila, že musíme vyčkat ještě několik minut, než se uvolní promítací místnost.  

 Po dvaceti minutách čekání nás paní průvodkyně zavedla do promítací místnosti, 

kde byly umístěny čtyři velké kamery, jedno velké plátno, projektor a šest 

sedaček. Zhlédli jsme krátký exkurzní dokument o České televizi. Pak nás paní 

průvodkyně zavedla do prvního studia s mnoha osvětleními. Poté jsme 

pokračovali do druhého studia s velkým pultem a posezením.  Dále jsme se 

přesunuli do třetího studia, kde se natáčí Kouzelná školka. V tomto studiu byly 

přichystány kulisy na další den. Průvodkyni jsme následovali do vedlejší 



místnosti, kde byl vystaven model ČT. Pak jsme se vrátili do promítací místnosti, 

kde jsme si mohli vyzkoušet kamery. 

Po prohlídce jsme se vrátili do vstupní haly, kde jsme si mohli koupit suvenýr 

nebo nápoj. Po rozloučení jsme šli ven a vyrazili směrem k autobusu a jeli jsme 

domů. Výlet se nám vydařil. 

         Tom Bigoni, 6. B 

Polabské národopisné muzeum 

Dne 21. března jsme jeli se školou do Přerova nad Labem. Navštívili jsme 

Polabské národopisné 

muzeum. Ráno v 8 hodin 

jsme se všichni sešli u 

autobusu. Jely třídy 6. B a 

6. C. Když jsme přijeli na 

místo, tak jsme se tam 

porozhlédli. Pak přišla paní 

průvodkyně a ukázala nám 

všechny domečky i zevnitř. 

Byla tam i škola, ve které měli lavice jako v kostele.  Až jsme si všechny domečky 

prohlédli, šla třída 6. B vyrábět velikonočního ptáčka. Každý dostal přidělené 

keramické tělo. Potom jsme si vzali peříčka a křidélka a přilepili je na něj. Když 

jsme měli hotovo, zabalili jsme náš výtvor do bublinkové fólie a dalo ho do sáčku, 

ve kterém byl pohled. Pak šly vyrábět ptáčky děti z 6. C a my jsme si šli nakoupit 

do malého obchůdku. Když si z céčka ptáčky vyrobili, přišli za námi. Po nákupu 

jsme všichni nastoupili do autobusu a jeli zpět na Dobříš. Výlet se nám všem moc 

líbil. 

                                                                                             Tereza Koubková, 6. B 

Z Polabského národopisného muzea. 



 Exkurze do Polabského 

národopisného muzea 

Ve středu 21. března jely 

třídy 6. B a 6. C na výlet do 

Polabského národopisného 

muzea. Vyjeli jsme ráno od 

školy do Přerova nad 

Labem. Když jsme přijeli na 

místo, tak si nás převzala 

paní, která nám vyprávěla o 

tom, co dříve lidé dělali o 

Velikonocích. Ukázala nám 

také pár domečků, ve kterých se dříve bydlelo. Šlo v nich vidět například, co lidé 

pekli a vyráběli. V jednom domečku jsme navštívili i školu. Potom nás paní 

učitelky do krámku, kde jsme si mohli nakoupit suvenýry. Dále jsme šli vyrábět 

výrobek. Každý dostal hliněného ptáčka, kterému nalepil křídla, peří a vybarvil si 

ho. Nakonec jsme šli zpátky k autobusu a dojeli jsme v pořádku ke škole. Výlet 

se nám velmi líbil. 

                                                                                     Barbora Pechmannová, 6. B 

 

 

 

 

 

Z Polabského národopisného muzea. 



8. A v Tibetu 

V rámci Tibetských týdnů v Městské 

knihovně Dobříš se žáci 8. A zúčastnili 

přednášky na téma Tibet. Napsala o tom pro 

nás Anežka Papoušková. 

Ve dne 26. 3. v pondělí jsme měli domluvené, 

že půjdeme na přednášku o Tibetu. Naše první zastávka byla v knihovně na 

Dobříši, kde se nás ptala paní, co 

víme o Tibetu. My jsme věděli 

skoro vše, protože jsme hodinu 

před tím s naším třídním 

učitelem M. Cibochem probírali 

Tibet. Pak nám pustila dokument 

o Tibetu, jak se tam žije, co tam 

dělají a ještě mnoho různých 

zajímavých věci. Já bych tam 

bydlet nechtěla, protože bojují s 

Čínou, která chce získat jejich 

území, aby mohla těžit nerostné 

bohatství, a proto Tibeťané 

utíkají přes Himálaje, kde někteří 

zemřou. Poté jsme šli na cestu 

skrz Himálaje, teda ve skutečnosti 

jsme procházeli parkem na Dobříši a potom jsme došli do Základní umělecké 

školy, kde jsme viděli pokračování dokumentu o Tibetu. Bylo to  velmi zajímavé 

a na konci jsme se mohli zeptat, pokud jsme něčemu nerozuměli.  

          Anežka Papoušková, 8. A 

Přechod "Himalájí". 

Výstava fotografií o Tibetu. 



Ze slohových prací 

Se žáky osmého ročníku jsme se v rámci slohové a komunikační výchovy 

zamýšleli na tím, co nám škola dává a bere. Tady je úvaha Vaška Novotného 

z 8.C. Třeba i vás to navnadí a sami se zamyslíte, co vám škola dává a bere (nebo 

dávala a brala, když jste do ní ještě chodili.) 

Co nám škola dává a bere 

Škola, součást našeho života a místo, kam většina žáků (popřípadě i učitelů) 

nerada chodí. Můžeme si sami pro sebe položit otázku: Proč vlastně chodíme do 

školy? Domnívám se, že by to bez ní nešlo, že člověk se na život musí připravit 

také tím, že získá nějaké vědomosti pro volbu svého povolání a do celého života. 

Vlastně až je člověk starší, tak si uvědomuje, že se učí celý život, ale škola má 

podle mne tomuto dát základ. Když bych to 

vzal z hlediska minulosti, tak se dostaneme do 

dob Marie Terezie, která zavedla školní 

docházku a učinila tak velký pokrok ve 

vzdělávání lidstva…Všichni ale víme, že má 

škola svoje pozitiva i negativa. 

Napřed ta pozitivní stránka, protože si myslím, 

že ty pozitivní věci by měly být zmíněny před těmi negativními. Asi nebudu sám, 

který napíše to, že nám škola dává vědomosti a kamarády. Dále z mé zkušenosti 

mi dává prostor pro vyjádření své myšlenky (o výtvarné výchově), dosáhnout 

nějakého sportovního úspěchu, zjistit, na co jsem šikovný (někdo je šikovnější na 

ruce, někdo více na myšlení hlavou) a také se v něčem zdokonalit. 



Teď přišla na řadu i ta stránka negativní. Komu se chce brzy ráno vstávat do 

školy? Dělat domácí úkoly? Připravovat se 

na písemné práce? Být ve škole větší část 

dne než doma? Asi všem se někdy nechtělo 

do školy (někomu se nechce každý den) a 

když konečně dorazíme domů, tak si 

uvědomíme, že máme mnoho domácích 

úkolů a zítra píšeme testy – No jedním 

slovem: na zbláznění. K tomu máme stíhat ještě domácí povinnosti, odpočinout 

si, a to, co nás asi nejvíce zaráží, je to, že nemáme tolik času na to být na sociálních 

sítích. 

Pomáhá mi občas, když mám hodně povinností a úloh vzpomenout si na větu: Na 

všem špatném je vždy něco dobrého. Touto větou se řídím, a tu bych vám chtěl 

doporučit. 

        Václav Novotný, 8. C 

 

Úspěchy našich žáků 

Několik úspěchů má na svém kontě David Klouda z 9.A, který obsadil 10. místo 

v olympiádě z českého jazyka a 4. místo v konverzační soutěži v anglickém 

jazyce. Ve stejné soutěži obsadila 2. místo Markéta Ficová ze 7.C. Oběma 

gratulujeme 

David Fabián, žák 6. ročníku, který byl za rok 2014 - 2017 Mezinárodním mistrem 

v trialu, byl vybrán a oficiálně jmenován reprezentantem České republiky v trialu 

a bude se letos účastnit závodů v rámci celého Mistrovství Evropy. Všichni mu 

samozřejmě držíme palce a gratulujeme ke sportovním výsledkům.  

 



Den otevřených dveří 

V úterý 20. března 2018 se dveře 

naší školy otevřely všem zájemcům 

o studium na naší škole. Prostory si 

mohli prohlédnout zájemci o 1. i 6. 

ročníky.  

Budoucí prvňáčci si mohli 

prohlédnout třídy a jejich vybavení 

v 1. a 2. pavilonu a v propojení. 

Mohli si také vyzkoušet práci na 

interaktivní tabuli, něco napsat nebo nakreslit. V tělocvičně byly 

připraveny pro děti aktivity jako florbal, hrazda nebo skákání přes 

překážky. 

Pro budoucí šesťáky se otevřely dveře 3., 4. a 6. pavilonu. V 6. pavilonu 

byly k vidění odborné učebny přírodopisu, informatiky, výtvarné 

výchovy a pracovních 

činností včetně cvičné 

kuchyně. Ve výtvarně na 

návštěvníky čekalo malé 

občerstvení, které 

připravili sami žáci 

v rámci výuky vaření. Ve 

3. a 4. pavilonu byly 

otevřené kmenové 

učebny. 

 

 

Dveře 1. a 2. pavilonu se otevřely veřejnosti. 

Program pro budoucí prvňáčky. 



Doufáme, že se všem prostory naší školy líbily. Budeme se na 

všechny těšit v novém školním roce 2018/2019. 

 

 

 

 

  

Občerstvení připravené v hodinách pracovní výchovy. 

Program v tělocvičně. 

Učebna přírodopisu. 



Plakát ke dni otevřených dveří vytvořený A. Schützovou a M. 

Razímovou ze 7. B ke Dni otevřených dveří v rámci slohové a 

komunikační výchovy na téma plakát. 



Co nás čeká do konce roku 

Ačkoli do konce roku zbývají už jen tři měsíce, čeká toho naše žáky a nejen je 

poměrně hodně. 

Ve dnech 5. a 6. dubna se uskuteční zápisy do prvních ročníků pro školní rok 

2018/2019. Novinkou je 

možnost rezervace termínu a 

času zápisu elektronicky. Tu 

je možné provést na této 

webové adrese: https://2-zs-

dobris.reenio.cz/ K zápisu ale 

samozřejmě lze dorazit i bez 

rezervace.  

 

Žáci devátých ročníků už mají podané přihlášky na střední školy a pilně se 

připravují na přijímací zkoušky. Budeme jim držet palce, aby se všichni dostali 

na své vysněné školy. 

V polovině dubna nás čeká uzavření třetího čtvrtletí a také třídní schůzky. Ty se 

uskuteční ve čtvrtek 19. dubna od 15:30. 

20. dubna nás čeká již tradičně Den Země. I na naší škole to bude den projektový, 

kdy se budeme věnovat ekologii a péči o přírodu. 

Pro žáky je v nadcházejících měsících přichystáno mnoho zajímavých akcí. Ať už 

jsou to kulturní, například divadelní představení, vícedenní turistické kurzy či 

například exkurze na různá zajímavá místa naší republiky. Na webových 

stránkách naší školy vždy najdete aktuální zprávy o dění ve škole, o 

uskutečněných akcích a také fotky z nich. www.2zsdobris.cz  

 

https://2-zs-dobris.reenio.cz/
https://2-zs-dobris.reenio.cz/
http://www.2zsdobris.cz/


Pranostiky pro měsíc duben 

Český název pro měsíc duben se odvozuje od slova dub. První dubnový den se 

nazývá apríl. Už od 16. století je apríl spojen s různými žertíky a drobnými 

zlomyslnostmi.  Je proto důležité dávat si v tento den pozor, aby člověk nenalétl.  

     Aprílové počasí označuje počasí nestále, proměnlivé a používá se i tehdy, 

pokud se hovoří o nestálém a proměnlivém počasí i v jiný čas. 

Znáte následující pranostiky? Vyzkoušejte se v následujícím kvízu. 

Bouřky v dubnu zvěstují dobré … 

a) kaštany  b) příští jaro   c) léto 

Duben – za kamny … 

a) zbudem  b) budem   c) nebudem 

Duben hojný … – říjen vínem. 

a) vodou  b) rosou   c)  bouřkou 

Hodně-li v dubnu vítr duje, … se naplňuje. 

a) sýpka   b) stodola   c) špajzka 

Jaký duben - takový … 

a) prosinec  b) leden   c) říjen 

Panská láska a dubnový … za mnoho nestojí. 

a) sníh   b) déšť   c) liják 

Na … je dobré vysazovat zelí do pole. 

a) Josefa   b) Jiřího  c) Roberta 

Když na Vojtěcha prší, nebude … 

a) ovoce   b) hezké léto  c) sníh na Vánoce 

Svatý Jiří zahajuje pastvu … 

a) dobytka  b) ovcí   c) koz 

… sázej na svatého Marka – bude jich plná jamka. 

a) jablka   b) brambory   c) vinnou révu  



Řešení: 1c, 2b, 3a, 4b, 5c, 6a, 7c, 8a, 9a, 10b 

 

Trocha velikonočního luštění 

1     

 
       

2     
 
       

3     

 
       

4     
 
       

5     
 
       

6     

 
       

7     
 
       

8     
 
       

 

1. Na upletení pomlázky potřebujeme … 

2. Na Velikonoční pondělí chodí děti na …. 

3. Sladké pečivo s rozinkami a mandlemi je … 

4. Ozdobené velikonoční vajíčko nazýváme … 

5. Symbolem Velikonoc je bílý huňatý … 

6. Hody hody doprovody, já jsem malý …., utíkal jsem 

podle vody, nesu kopu vajíček. 

7. Velký … je od loňského roku státní svátek. 

8. S Velikonocemi začíná … (roční období) 

Tajenka: _________________________ 

 

 


